
 

 

 

 

 

1 

 

DŘEVĚŇÁČEK             148 
z p r a v o d a j  o b c e  D ř e v ě n i c e                       ř í j e n  2 0 2 3  

Co nás čeká v říjnu….. 

 

Oslavy 100 let založení Tělovýchovné jednoty Sokol Dřevěnice 
TJ Sokol Dřevěnice srdečně zve všechny své členy, dobrovolníky pomáhající s organizací 

turnaje, všechny své současné i bývalé hráče a funkcionáře spjaté s historií našeho turnaje 

 

v sobotu 21. října 2023 od 17,00 hodin v klubovně TJ Sokola Dřevěnice 
 

Součástí tohoto setkání bude: 
 Shrnutí 100 let sportovní činnosti TJ Sokola Dřevěnice 
 Vzpomínky na hráče a funkcionáře 
 Promítání filmu z historie Volejbalové Dřevěnice 
 Výstava fotografií 
 Ocenění pamětníků počátků Volejbalové Dřevěnice 

 
 
 

V říjnu bude hotová další nová cesta v obci 
V polovině září jsme zahájili výstavbu cesty Na Chmelnici. Jedná se o novostavbu 83 metrů 
dlouhé cesty mezi novostavbami. V současné době probíhá budování odvodnění a betono-
vání obrubníků. V polovině října bude asfaltová cesta hotova. Na  tuto  akci obdržela obec 
dotaci z rozpočtu Královéhradeckého kraje ve výši 680.000,-Kč. 
 

 

Odvoz  nadměrného odpadu 23.10.2023 
Sběr nadměrného odpadu proběhne 23.10. Na parkoviště u obce bude dovezen kontejner, 
do kterého můžete tento odpad odkládat. Nesmí tam přijít pneumatiky a elektroodpad! 
Pokud bude kontejner plný, obec objedná  ještě jeden. Vše bude odvezeno dopoledne 25.10. 

 

Odvoz  nebezpečného odpadu  24.10.2023 
Od pondělí 23.10. můžete tento nebezpečný odpad odkládat  na parkoviště u obce ke straně 

na dlažbu – zbytky čisticích prostředků, herbicidů, ředidel, barev, laků, olejů, repelentů, atd. 

Technické služby Jičín poté odpad v úterý dopoledne 24.10. naloží a 

odvezou. Některé z nebezpečných odpadů je možné recyklovat. Jiné se 

recyklovat nedají, nebo dokonce nesmějí, a musejí se spálit ve spalovnách 

nebezpečných odpadů. Popřípadě jinak odborně likvidovat.  



 

 

 

 

 

2 

 

Ohlédnutí za zářím…. 

Dřevěnické posvícení a dětský den 
Sobotní posvícenské ráno začalo  zápasy krajské soutěže  mužů a žen ve volejbale. Obě 

domácí družstva vyhrála nad soupeři. 
V deset hodin se uspořádal první 
turnaj v barevném minivolejbale dětí 
společně s rodiči. Turnaje se 
zúčastnilo 8 týmů. Všichni obdrželi 
věcné ceny, koláče, medaile i 
diplomy. Děti i rodiče byli velice 
spokojeni a doufáme, že tento turnaj 
bude mít pokračování. 

V kuchyni, které šéfoval Miloš Jirka, se mezitím pro všechny  
připravovaly zabíjačkové speciality. Po výborném guláši, 
zabíjačkové polévce a ovaru se jen zaprášilo. Stejné to bylo i 
odpoledne, kdy se ve třech várkách pekly řízky.  Však také 
osazenstvo v kuchyni slyšelo samou chválu od spokojených 
strávníků. Dlužno dodat, že na tuto práci nebyl „šéfkuchař“ 
jenom sám, ale měl k ruce pomocnice – Bohunku, Renatu a 
Natálii. Stihly nejen pomáhat při vaření, ale také následně umýt 
nádobí a nakonec všechno uklidit. Bylo vidět, že má Miloš svoji 
partu v kuchyni již sehranou. 
Po celý den byl také otevřený stánek, kde se čepovalo pivo a 
další, kde se prodávaly koláče, limonády, a hlavně  zabíjačkové 
speciality – tlačenka, prejt a jitrnice. 
Odpoledne začal dětský den, kterého se zúčastnilo kolem 40 dětí. Děti obdržely drobné ceny 
a sladkosti za plnění různých úkolů (skákání v pytli, chůdy, florbal, házení míčkem, dráha přes 
lávku, střelba ze vduchovky apod.) Dále pro ně bylo připravené malování na obličej a česání 
vlásků. Děti měly také na ukázku přistavené hasičské auto, které si mohly prohlédnout a 

traktor Vaška Mlejnka na  kterém se mohly povozit. Hlavním  bodem programu dětského dne 
byla ukázka výcviku policejního psa. Zástupci Policie České republiky přijeli se svým psím  
kolegou ukázat, co všechno dovede. Černý německý ovčák  všem předvedl, jak umí 
poslouchat na slovo a  taky chytnou pachatele.   
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Pro všechny byla ve stanu připravena výstava fotografií z minulých turnajů a z dalších akcí TJ. 
Od 17,00 hodin začala hrát i živá hudba - skupina WOKO.  

Celý den bylo krásné počasí, které trvalo i večer,  
a tak se sešlo poměrně dost lidí, kteří poseděli, 
popovídali si a  strávili tak hezké chvíle na hřišti. 
Probralo se všechno možné. Od krásného počasí, 
dobrého jídla, co je kde nového, a občas došlo i 
na politiku. Také se vzpomínalo  na loňský rok, 
kdy jsme všichni byli na posvícení zabalení ve 
svetrech, bundách a někdo měl i čepici. Bylo 
zima a pršelo. Ale když je hezké počasí, tak to je 

polovina úspěchu u každé akce! Na závěr chceme tímto všem, kteří pomáhali s přípravou a 
následnou organizací celého dne moc poděkovat. 
 

TJ Sokol Dřevěnice připravila posvícení  také s podporou od MAS Brána do Českého ráje.   
Místní akční skupina – MAS Brána do Českého ráje vznikla na základě potřeby organizovat podporu 
venkovských záměrů na území nejprve dvou mikroregionů – Svazek obcí Brada a mikroregionu Tábor 
a poté se přidaly další obce v okolí Nové Paky. V roce 2013 se připojil další 
mikroregion Pojizeří. V současnosti zahrnuje celistvé území 48 obcí o rozloze 
450,9 km2. Obec Dřevěnice je jednou z členských obcí Svazku obcí Brada, který 
slučuje celkem 14 obcí. Místní akční skupina je pojem u nás známým od roku 
2002, kdy v ČR vznikaly první MAS a jde o nový fenomén na českém venkově. 

 
 
 

 

Národní turnaj ČHSO v přehazované 
Týden před posvícením byla na hřišti  další akce. Letošní, již  27. 
ročník ČHSO se nekonal v červnu jako obvykle, ale tentokrát to 

bylo až 9. a 10. září. Pořadatelé měli trochu obavu z počasí. Přeci jenom v září už není takové 

teplo jako v červnu. Veškeré obavy byly plané. V sobotu i v neděli bylo počasí jak vystřižené 
z katalogů na letní dovolenou. 
Účastníci turnaje byli ubytováni v kempu u rybníka Hlíza. V sobotu bylo zahájení celého 
turnaje v 10,30 hodin a po obědě již začaly jednotlivé zápasy. Večer byla pro všechny 
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připravena diskotéka, kterou zajistil pan Šejn. V neděli dopoledne se potom  odehrály 
zbývající zápasy. Poté následovalo slavnostní vyhlášení vítězů a ukončení celého turnaje. Po 
obědě se všichni rozjeli do svých domovů. Příští ročník by měl být již zase v červnu. 
Jenom malá poznámka na konec: V sobotu, ani v neděli ráno nemuseli pořadatelé uklízet 
vůbec  žádné odhozené kelímky nebo jiný nepořádek.  Účastníci turnaje si po sobě vše 
vzorně uklidili a veškerý odpad byl vyhozen tam, kam patří.  
 
 

Středečák…. 
Ve středu 27.9.2023 se ve Dřevěnici uskutečnil premiérový závod horských kol v rámci 
Středečního poháru 2023. V areálu TJ Sokol Dřevěnice bylo připraveno zázemí, které běžně v 
tomto seriálu závodů není. Trať stavěli s povolením obce a Lesů ČR členové Cykloklubu Jičín. 
V 16,30 hodin odstartovala kategorie odrážedel na asfaltové cestě, následována dětmi do  5 
let a poté 6-7 letých, pro  které byl vysekán okruh na louce a zároveň byl součástí okruhů 
dalších kategorií. V 17,00 hodin odstartovaly kategorie dětí 8-9 let a žáci a žákyně I, kteří ze 
hřiště pokračovali po silnici k zatáčce a stoupali úvozem k chatám a lomu a poté sjížděli po 
louce a okolo Bednářových zpět ke hřišti. Náročný okruh jely děti třikrát. V 17,30 hodin 
odstartovali na tři velké okruhy muži, junioři, masters I a II a  na dva okruhy kadeti, ženy, 
juniorky/kadetky, veteráni, příchozí žáci a žákyně II. Od startu směřovali k rybníku odkud 

stoupali do lesa a na stávající trať se 
skoky, kameny a klopenými zatáčkami. 
Podél lomu se pak závodníci napojovali 
na předešlou dětskou trať a směřovali 
dolů k cíli na hřišti. Technicky náročnou 
trať si účastníci pochvalovali. Pořadatelé  
děkují obci Dřevěnice za poskytnutí 
pozemků na stavbu trati, TJ Sokol Dřevě-
nice za poskytnutí zázemí, společnosti 
Alimpex za prostor pro parkování a   
občanům za trpělivost s dočasným 
dopravním omezením. (D.V.) 

 

 
 

Jak se v Dřevěnici začala před 20ti lety hrát II. liga 
Když TJ slavila 80. výročí založení, byla uspořádána výstava fotografií a novinových článků o 

činnosti Sokola v klubovně na hřišti. Mezi těmito vystavenými 
exponáty byl i plakát přivezený z Opavy, kde se konala 
kvalifikace do II. ligy s podpisy všech hráčů, kteří se tohoto 
turnaje zúčastnili a zasloužili se o historický postup. 
Neodjíždělo se s  velkými nadějemi, protože se bohužel nejelo 
v nejsilnější sestavě. Po dlouhé cestě nastoupilo družstvo 
hned v pátek k prvnímu zápasu s Fatrou Napajedla, ale 
nedařilo se v koncovkách. Přestože Dřevěňáci dali vždy přes 

20 bodů, tak prohráli 0:3. V sobotu nastoupili proti přeborníkovi Olomouckého kraje 
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družstvu  Hodolany. Po těžkém boji a po s velkým přehledem sehraném tri-breaku tady byla 
naděje – družstvo zvítězilo 3:2. Klíčový byl ale zápas dvou jiných družstev Hodolany – 
Napajedla, kdy týmu z Napajedel chyběl k postupu pouze jeden míč, protože již vedli 14:11 
v trie-breaku. Čtyři mečboly však družstvo Napajedel neproměnilo, prohrálo a Dřevěnice tak 
měla šanci na postup. V tuto  chvíli měla tato tři družstva vždy jedno vítězství. Dřevěnice 
poté nastoupila proti Kylešovicím z Moravskoslezského kraje, které bylo jediné již jasným 
postupujícím. Moravané ale nebyli už tak koncentrovaní, Dřevěnice dřela a výsledkem byla 
výhra  3:0! O tento historický postup se zasloužili tito hráči: Na smeči Martin Koláčný a Radek 
Tauchman, nahrával Václav Nidrle, na bloku Miloš Mach a  Radek Kopecký a univerzál Jan 
Štál, libero Jiří Šimánek a do hry zasáhli i Zdeněk Kopecký a Martin Stránský. 
Přesně před 20ti lety  tak začalo ve  Volejbalově národní lize  hrát také družstvo Dřevěnice. 
Ve stejném roce bylo také vyhlášeno nejlepším sportovním kolektivem okresu. Získaný pohár 
je uložen v ředitelně v klubovně. 
Soutěž  II. ligy potom hrál tým v tomto složení: Zdeněk Kopecký, Radek Kopecký, Václav 
Nidrle, Radek Tauchman, Štěpán Lukavec, Ondřej Lukavec,Martin Koláčný, Jan Štál, Martin 
Stránský, Jiří Šimánek, Miloš Mach nebo hostující Michal Erben (Podhůří) a  Marek Štefan 
(Vrchlabí). V pozdějších letech tým posílil Libor Švandrlík, Miloš Dolejší, Pavel Švandrlík, 
Martin Macák, Tomáš Drahoňovský, Jan Charousek, Jan Mandys, Pavel Kovář a Petr Špicar.  
Jako trenéři  se u mužstva střídali Jan Štál, Ladislav Klamrt, Jaroslav Smolík a Libor Švandrlík. 
Musíme také zmínit pravidelné zapisovatele, kterými byl Vít Zikmund a Zdeněk Kopecký st. 
V první sezoně tým obhájil v baráži své právo na účinkování v druhé lize. V dalších letech se 
již konečné umístění pohybovalo  vždy ve středu 
tabulky. Družstvo tak úžasně reprezentovalo naši 
malou obec. Kromě toho také vyhrálo jednou 
ligovou soutěž a 5krát otevřenou soutěž na našem 
turnaji Volejbalová Dřevěnice. 
Družstvo Dřevěnice hrálo  II. ligu celkem osm let. 
Tato sezona byla ale bohužel poslední. Hlavní důvod 
byla série zranění několika hráčů, a také odchod tří 
hráčů ze základní sestavy do I. národní ligy.  Pro 
další ročník se již nepodařilo sestavit tým, který by 
mohl kvalitně reprezentoval naši obec. Výbor oddílu 
se proto rozhodl, že se družstvo již do dalšího 
ročníku nepříhlásí. Ale osmileté působení družstva 
Dřevěnice v II. lize byl v historii oddílu největší 
úspěch, kterého se podařilo dosáhnout. (O.L. a  V.N.) 

 
 

 
Co se připravuje na listopad…. 

Okno mé lásky 
Zájezd do divadla Broadway v sobotu 4.11.2023 – muzikál s písněmi Petra Jandy a Olympicu. 

Začátek představení 14,00 hodin, čas odjezdu autobusu bude ještě upřesněn. 

Lístky si můžete zakoupit na OÚ v Dřevěnici za 400 Kč. 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

O chytrém Honzovi a krásné Madlence
Představení pro děti s Mikulášskou nadílkou 

Začátek představení 14,00 hodin, čas odjezdu autobusu

Zájezd je zdarma, obec obdržela příspěvek od MAS Brána do Českého ráje.

Lístky si můžete zamluvit na OÚ v
 
Úřední hodiny na obci:  PONDĚLÍ  –
starosta obce: Bc. Barbora Veberová            
místostarosta obce: Mgr. Dušan Vrabec      

Email obce: ou.drevenice@tiscali.cz            
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O chytrém Honzovi a krásné Madlence 
Mikulášskou nadílkou -  v neděli 26.11.2023 v pražském divadle Palace.

Začátek představení 14,00 hodin, čas odjezdu autobusu bude ještě upřesněn.

Zájezd je zdarma, obec obdržela příspěvek od MAS Brána do Českého ráje.

Lístky si můžete zamluvit na OÚ v Dřevěnici. 

– 8,30 hod. – 12,30 hod.     STŘEDA  – 15,00 hod.  – 19,00 
Barbora Veberová                 721 231 094                                                           

místostarosta obce: Mgr. Dušan Vrabec            601 395 386                                                           

Email obce: ou.drevenice@tiscali.cz                                                 Internetové stránky obce: 

 
pražském divadle Palace. 

bude ještě upřesněn. 

Zájezd je zdarma, obec obdržela příspěvek od MAS Brána do Českého ráje. 

19,00 hod. 
231 094                                                            

                           

rnetové stránky obce: www.drevenice.org  


